

[Text]

presumably expresses what the Minister intends to do.

Mr. O'Connell: It is a policy intention.

Mr. Hunt: That is right.

Mr. O'Connell: Registered in some kind of order.

Mr. Hunt: That is right. It is really public notice of policy intent.

Mr. O'Connell: That brings me to the size of these blocks which may come under the ..

The Chairman: There is a supplementary from Mr. Deakon on this question, and I also have one myself.

Mr. Deakon: Yes, Mr. Chairman, if I may interrupt.

If there is an increase in recoverable oil in the area can you foresee in the near future any increase in the price of any new concessions to these companies?

Mr. Hunt: We, of course, are reviewing the whole of the disposal policy, which means looking at the work requirements of the permits, looking at whether or not it would be opportune to introduce permit rentals now, looking at the lease terms and looking at the royalties. This could very possibly result in recommendations for a change, which presumably would be an increase rather than a decrease, and this can be done. It would not, of course, affect any holdings already granted.

Mr. Deakon: Thank you.

The Chairman: This basic 10 per cent royalty applies not only to the section of the block which is staked out by the company but also to the Crown reserve. It provides that we continue with the declared intent of the government so far, to turn over this Crown reserve or to lease it upon demand?

• 1140

Mr. Hunt: Yes.

The Chairman: On the other hand if another policy were decided upon by the government then this 10 per cent obviously would not extend to this section, would it?

Mr. Hunt: No.

The Chairman: Or does this result in problems there?

[Interpretation]

l'ordre en tout temps. Mais, tant qu'il est en vigueur, c'est une déclaration d'intention de la part du ministre.

M. O'Connell: C'est une déclaration de principe.

M. Hunt: C'est exact.

M. O'Connell: Consacrée par quelque ordonnance.

M. Hunt: C'est cela. C'est un avis public de déclaration d'intention.

M. O'Connell: Alors, passons donc à la superficie de ces parties qui peuvent être sous...

Le président: Il y a une question supplémentaire de la part de M. Deakon à cet égard, et de ma part aussi.

M. Deakon: Oui, monsieur le président, si je puis vous interrompre. S'il y a une augmentation de l'huile récupérable dans la région, est-ce que vous pouvez prévoir pour bientôt une augmentation de prix de toutes nouvelles concessions à ces sociétés?

M. Hunt: Naturellement, voici ce que nous faisons. On est en train de reviser toute la politique de dispositions; on tient compte des problèmes qu'imposent les permis, savoir s'il serait opportun d'introduire des locations par permis maintenant, en considérant et les conditions du bail et les redevances. Il se peut fort bien qu'il y ait des recommandations tendant à des changements qui favoriseraient évidemment une augmentation plutôt qu'une diminution des frais. Évidemment, tout changement ne toucherait pas aux permis déjà accordés.

M. Deakon: Merci.

Le président: Alors, pour ce qui est de cette redevance de base de 10 p. 100, qui s'applique d'après vous non seulement à la partie d'une tranche qui est prise par la compagnie, mais aussi à la réserve de la Couronne, est-ce qu'on va continuer avec cette politique du gouvernement, de faire des concessions sur demande de la réserve de la Couronne?

M. Hunt: Oui.

Le président: Mais si on changeait de politique, n'est-ce pas que ce 10 p. 100 ne s'appliquerait pas aux conditions changées?

M. Hunt: Non.

Le président: Est-ce que cela crée des problèmes ici?